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Ahojte, dopraváci!  

Máme tu marec a s ním prichádza náročné obdobie pre našich maturantov. Obhajoby SOČ prác majú 

úspešne za sebou. Niektorí menej úspešne, čaká ich praktická maturita. Dúfam, že týždeň prázdnin 

využijú rozumne, lebo potom to vypukne. Písomné maturity. Verím, že doterajšie štúdium 

a nadobudnuté vedomosti úspešne využijú pri písomných testoch a bude to pre nich malina.  

Naša škola má úspešne za sebou aj tretie DOD v tomto školskom roku. Cez brány našej školy prešlo 

okolo 260 potencionálnych študentov s rodičmi, aby sa dozvedeli viac o našej škole a utvrdili sa 

o tom, že ju chcú navštevovať.  

Marec sa nespája len s povinnosťami, ale prináša aj veľa dní voľna. Čakajú nás jarné prázdniny 

a po dvoch týždňoch školy veľkonočné prázdniny. Prvý a ôsmy máj padajú na stredu, budeme mať 

v strede pracovného týždňa malé voľníčko, čo určite poteší žiakov a aj nás, učiteľov.  

Poďme k časopisu. V tomto čísle, okrem článkov o Veľkej noci, nájdete aj vaše obľúbené rubriky 

o autách, vlakoch, novinky zo sveta hudby, rozhovory a priblížime vám úspešný projekt na našej  

škole, Erasmus. Verím, že každý bude spokojný a nájde si v časopise to svoje. 

Prajem príjemné čítanie!  

Šéfredaktorka  

Ak aj ty chceš patriť do našej partie a prispievať do nášho časopisu pútavými článkami, fotkami,  

tajničkami, alebo máš na niečo talent a chceš sa s tým podeliť, pokojne ma kontaktuj mailom  

na delttacasopis@gmail.com alebo osobne. Budem sa tešiť na našu spoluprácu. 
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Ďalší mesiac je tu a to, samozrejme, znamená ďalšie číslo časopisu a tým pádom aj ďalšie auto. 
V tomto čísle som sa rozhodol pre dve veľmi podobné, ale veľmi neznáme autá od značky Marussia. 
Značka môže byť známa hlavne fanúšikom F1, keďže team Marussia bol v F1 od roku 2012 (v rokoch 
2010 známy ako Virgin Marussia) do roku 2014 a medzi tým urobili dva modely áut legálnych na cesty 
a teraz vám o nich v tomto čísle poviem viac...  

Marussia začala vyrábať autá už v roku 2007 a urobili iba dva modely, a to B1 a B2. Značka Marussia 
spolu aj s ich tímom Formule 1 skončili v roku 2014, keď firma prepustila mnoho zamestnancov 
a ukončila svoju produkciu s celkovo 3500 vyrobených kusov modelov B1 a B2. 

 

Ako už som niekoľkokrát spomínal, písať o výkonových parametroch auta ma najviac baví  
a aj v tomto prípade to bude zábava, ale začnime s tým „starším bratom“: 

• Marussia B1 bol prvý ruský superšport, ktorého výroba sa uskutočnila v Moskve a plánovalo sa 
vyrobiť asi 2999 kusov. Výroba Marussie B1 bola zahájená 16. decembra 2008 v novej hale  
v Moskve, prvýkrát bola predstavená v Moskve 10. septembra 2010.  

• Čo sa týka motorov, nebolo toho tak na výber, ale na to, že to bola začínajúca značka z Ruska, 
ktorá mala navyše v pláne robiť superšporty, motory mali parádne. V „útrobách“ Marussie B1 sa 
nachádzali šesťvalce Cosworth, a to buď 3.5L vidlicový šesťvalec (360 HP) alebo 2.8L  
preplňovaný šesťvalec (420 HP).  

• Celkom dobré čísla na začínajúcu značku, ale neskôr tie čísla budú len a len rásť. Čo sa týka 
max. rýchlosti, B1 sa dokázalo vyšplhať na 305km/h a na 100km/h sa dostalo za 3.2 sekundy. 
Auto, pokiaľ viem, malo poháňané zadné kolesá a prevodovka bola 6st. automatická (mala byť 
aj s manuálnou prevodovkou, ale k tomu sa nikdy nedostalo).  

• Čo sa týka ceny, B1 sa predávalo za 4 milióny rubľov (vtedy to bolo okolo 120 000 eur), čo je, 
samozrejme, veľa, a preto tu padá otázka, ktorú som si položil aj pri Falcone F7 a tá otázka znie, 
že prečo by som si mal kúpiť B1 miesto Ferrari, Lamborghini alebo Jaguaru? Ja osobne by som si 
ju kúpil, iba keby som bol zberateľom vzácnych a nezvyčajných áut. 
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B2 je na vyššej úrovni ako B1 (pochopiteľne), ale pre veľa ľudí bude B2 známa z hry Need For Speed: 
Hot Pursuit (2012), kde ste si ju mohli nájsť a jazdiť s ňou:  

• Naživo ale bola B2 veľmi podobná modelu B1 a tým myslím motorizáciou, keďže B2 mala  
úplne rovnaké motory ako B1 (3.5L V6 a 2.8L V6 turbo) a tým pádom malo aj rovnaký výkon 
(360-420 HP). Jediné, čo sa zmenilo, čo sa týka čísel, bola max. rýchlosť (310km/h), čas z 0  
na 100km/h (3.8 sekundy, čo je pomalšie ako B1, ale to kvôli pridanej váhe) a cena (185 000 
eur). Vyrobilo sa celkovo okolo 500 kusov, čo znamená, že je dosť exkluzívna a jej cena bude len 
a len rásť.  

• Ináč je všetko rovnaké až na jednu vec... 

Dizajn:  
V prípade B1 nie som úplne nadšený. Nehovorím, že B1 je veľmi škaredé auto, to vôbec, ale najkrajšie 
tiež určite nie je. Exteriér je (hlavne spredu) veľmi podivný. Niečo mi na dizajne prednej časti vadí,  
ale neviem na to poukázať. Vzadu musím naopak uznať, že urobili ruskí dizajnéri dobrú prácu. Auto 
zozadu vyzerá rýchlo a agresívne, presne tak, ako to mám rád. Čo sa interiéru B1 týka, som úprimne 
ohromený. Auto vyzerá zvnútra veľmi moderne a má viacej displejov ako niektoré moderné autá.  
Navyše má pekné látkové prešivanie a sedačky vyzerajú pohodlne a zaroveň podržia telo v zatáčke, 
čo bude určite potreba. 

Naopak, Marussia B2 je doteraz pre mňa osobne jedno z najkrajšich áut s motorom v strede vôbec, 
čo je veľká pocta, keďže existuje veľa nádherných áut s motorom v strede. Vyzerá nádherne spredu, 
zozadu, zboku a aj v interiéri. Pri prednej časti bolo vidieť, že sa páni dizajnéri poučili a dali B2 veľmi 
ostrý a agresívny „kukuč“. Vzadu sa zachovali dve koncovky výfukov v značnej výške od spodného  
nárazníku. A nakoniec interiér je veľmi podobný ako v B1, ale mne to vôbec nevadí, keďže interiér bol 
najlepšia časť B1. 
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Porsche nie je ničím novým v motoršporte. To dokazuje jeho história ako napríklad rekord najviac 
titulov v LeMans, dominovanie v pretekoch športových áut vo viacerých érach a taktiež ich úplne 
vlastnú kategóriu. O čom však veľa ľudí nevie, je ich vzťah s rally. A i to, že jedno z ich najikonickejších 
áut bolo vytvorené so zámerom sa valiť po akomkoľvek namáhavom teréne v rally a ukázať  
ako výnimočné autá Porsche naozaj sú, ak to už dovtedy nebolo očividné. Názov tohto auta bolo 
Porsche 959. 

V roku 1982 vďaka veľmi ľahkým reguláciám sa z FIA Group B rally zrodili jedny z najrýchlejších  
a najsurovejších závodných áut, ktoré boli kedy vytvorené. I keď Group B malo rôzne kategórie, ktoré 
boli na tratiach, rally bolo jednoznačne hviezdou z nich všetkých. Porsche si všimlo príležitosť pridať 
sa do novej a bláznivej arény tejto kategórie motoršportu, a tak v 1981 sa rozhodlo, že sa začne  
pracovať na vývoji auta, konkrétne stavané na pretekaní v rally. Taktiež dôvod k tomuto rozhodnutiu 
bol ten, že sa pracovalo na novom Porsche 911 a pracovanie na závodnom aute v kategórií s veľmi 
nízkymi limitáciami znamenalo, že ich nič nedržalo späť k možnosti zlepšenia ich technológie  
do cestných áut. Z toho dôvodu sa Porsche pridalo do párty.  

Už v 1981 sa Audi preukázalo s ich novou technológiou pohonu na všetky kolesá, a preto sa verilo,  
že to je budúcnosť všetkých športových áut. Aký iný moment by bol lepší na vyhotovenie  
a zdokonalenie tejto technológie, ak nie teraz? A tak sa rozhodlo, že Porsche 959 bude mať tento typ 
pohonu. Avšak to neznamená, že Porsche plánovalo hodiť do normálnej 911-stky pohon na 4 kolesá 
a mať hotovo. Mali na pláne úplne zmenenie postupu než pri normálnom Porsche predtým. Takmer 
úplne. Motor stále zostal vzadu, keďže to mal byť testovací škrečok pre budúce 911-stky. A aký motor 
to bol? 2.8L Plochý 6-Valec s dvomi turbami, používaný v 956 a 962 Group C pretekárskych autách. 
Vytváral 444 Koní a 500 Nm krútiaceho momentu. Karoséria bola kompletne nová,  
vytvorená z ľahkých materiálov ako hliník a kevlar. 4 



Group B bola homologizovaná trieda, to znamená, 
že Porsche muselo vytvoriť minimálny počet cestných áut, aby bola 959 
schopná sa zapojiť. Vývoj 959 bol pomalší, než sa čakalo, a tak sa malý počet 911 Carrera  
vyrobil s pohonom na všetky kolesá, aby pretekal v parížskom Dakar Rally. Volalo sa Porsche 953 a pretekalo  
v 1984 a dokázalo, že Porsche bolo na správnej ceste, pretože preteky vyhrali. Tím plný sebavedomia veril,  
že 959 bude úspešné a bude mať šancu v Group B. Systém ich pohonu bol špeciálny, pretože sa vedel  
prispôsobiť rôznemu terénu, na ktorom sa pohyboval a vedel zmeniť prívod pohonu k ich kolesám.  

V roku 1985 Porsche 959 bolo ukázané okolitému svetu ako cestné vozidlo vo frankfurtskej Motorshow  
ako model pripravený k predaju v roku 1986, 2 roky neskôr ako bolo plánované. Ponúkali 2 verzie: Komfort  
a Sport. Komfort mal vybavenie ako každé iné pohodové Porsche dovtedy ako napríklad zadné sedačky  
a vzduchové odpruženie s nastaviteľnou výškou, kým Sport bolo omnoho viac zamerané na rýchlosť na trati, 
kde boli zadné sedačky preč a odpruženie bolo pevné s vinutím. 953 Dakar rally autá boli taktiež nahradené 
novými 959. Bohužiaľ, neboli až tak úspešné ako predtým, keďže všetky 3 autá mechanicky zlyhali predtým,  
než prišli do cieľa.  

Porsche však nestíhalo dať do predaja 959 v roku 1986, a tak sa stále predlžoval čas jeho príchodu do Group B. 
Avšak pretekali zasa v parížskom Dakar Rally a dokázali skončiť s 1. , 2. a 6. miestom, to znamenalo, že porazilo 
známe Mitsubishi Pajero a ukázalo, aké vážne dokáže byť 959 mimo cesty. Taktiež sa rozhodli zapojiť 959 
(premenované na 961) na trať, kde súťažilo v pretekoch LeMans a skončilo prvé vo svojej kategórií a celkovo 
siedme. Bohužiaľ, Group B sa skončilo v roku 1986 po tom, čo niekoľko smrteľných nehôd donútilo  
organizátorov triedu zrušiť.  

Porsche strávilo toľko času vytváranie perfektného Group B auta, že dokiaľ prišlo do finálnej podoby, Group B 
zaniklo. V nasledujúcom roku 1987 sa 959 začalo predávať a Porsche stále nebolo pripravené sa vzdať  
pretekárskeho potenciálu 959. Zapojili 961 späť do LeMans, aby získali ďalšie víťazstvo, ale medzitým, ako bol 
vodič na 11. mieste, preradil zo šiesteho stupňa do druhého a tým vyletel z trate. Pri zastavení navyše auto 
vzplanulo. Bolo opravené a je do dnešného dňa v Porsche Múzeum.  

I keď Porsche 959 bolo vytvorené na dominanciu v rally, jeho cestná verzia nie je vôbec zlyhanie. Originálna 
špecifikácia auta mala byť, že vedelo dosiahnuť rýchlosť 317 Km/h, čo znamenalo, že v tom čase to bolo  
najrýchlejšie auto zo všetkých. Neskoršia 959S s väčšími turbami a 60 viac koní bolo schopné dosiahnuť 340 
Km/h. Celkovo ich bolo vyrobených 292, takmer všetky po predaji boli cenovo pod profit pre Porsche, takže  
nimi stratili peniaze. I keď to bola strata peňazí pre Porsche, bol to dôkaz, čoho sú naozaj schopní a slúži  
ako inšpirácia pre všetky budúce športové autá a tiež slúžilo ako začiatočný bod pre vývoj Nissan r32 Skyline 
GTR, jedno z najúspešnejších pretekárskych áut všetkých čias. 5 



Keď sa rozpráva o upravených autách, tak väčšinou nezasahujú do samotnej automobilovej značky. 
Väčšinou to je čisto o vkuse človeka, komunite a záujme. Samotné značky nie sú nijak ovplyvnené.  
Je tu ale výnimka: Walter Wolf, kanadský businessman, si nechal na mieru vyrobiť 3 modifikované  
Lamborghini Countach a pravdepodobne tým zachránil samotnú značku pred bankrotom. 

 

Automobily Lamborghini v roku 1974 začalo výrobu ich nového modelu: Countach LP400. Vyzeralo  
to tak, že postaví značku na nohy po úspešnom, ale drahom projekte Miury. Auto bolo všetko,  
čím superšport mal byť: karburačný motor 
3.9 V12 v strede, kopa výkonu,  
aerodynamický design od Marcella  
Gandiniho z dizajnového štúdia Bertone  
a skvelé ovládanie. Nič sa nemôže pokaziť, 
všakže? Nastala olejová kríza. Ľudia  
preferujú lacné ekonomické autá s malou 
spotrebou a Lamborghini je exkluzívna  
značka predávajúca superšporty. Kvôli  
malým predajom Feruccio Lamborghini  
predal automobilku v tom samom roku.  

 

 

Walter Wolf. Kanadský businessman, nemecký rodák, mal svojou značkou pokryté všetko, na čo si 
spomeniete: cigarety, saká, motorky, tím Formule 1. Bol obrovský automobilový fanúšik a veľký  
fanúšik Lamborghini. 4 roky za sebou si kúpil jednu Miuru, 
takže bolo logické, že siahne aj po Countachi. A tým sa  
aj začal jeho hon na uspokojenie jeho neustáleho hladu po 
najrýchlejšom aute, aké môže vlastniť. Jeho prvý Countach 
bola vzácna špecifikácia so strešným spojlerom a bielou  
farbou - zistil na ňom, že podľa neho nemá motor dostatok 
výkonu. Bol to taktiež prvý Countach doručený zákazníkovi. 6 



Prvá komisia Waltera Wolfa pre Countach bola pre model LP400, Šasi 1120148. Požiadal Giampaola 
Dallaru, inžiniera a vtedajšieho zamestnanca Lamborghini, ktorý neskôr založil firmu Dallara, ktorá sa 
špecializovala na pretekárske prototypy a formule, aby vytvoril ultimatívny Countach. 

A tak sa aj podarilo - Walter Wolf Special Countach mal ako prvé auto na zemi zadné pneumatiky  
Pirelli P7 so šírkou 345mm, extenzívne modifikovaný exteriér, motor z prototypu Countach LP500, 
ktorý mal byť pôvodne použitý v sériovej výrobe. Bol to 5 litrový dvanásťvalcový agregát s výkonom 
447 konských síl a hypotetickou maximálnou rýchlosťou okolo 316-324km/h. Mal taktiež nastaviteľné 
zadné krídlo a bol to prvý Countach, ktorý mal toto slávne krídlo, ktoré poznáme v umiernenejšej  
podobe v sériovom modeli LP400 S, ktorý prišiel neskôr.  

Auto bolo tak dobré, že aj publikum si ho všimlo a zúfalé Lamborghini samotné si ho požičalo  
na výskum a vývin pre nové projekty do budúcna. O toľko lepšie bolo.  

Podieľalo sa aj na vzniku už spomínaného LP400 
S, asi najslávnejšieho modelu Countach. Zdedilo 
prvky ako veľký zadný spojler, exteriérový 
“bodykit“ a kolesá inšpirované daným autom.  
Krídlo nikdy nebolo oficiálnym dodatkom.  
Odvtedy, čo si Walter Wolf skomisioval svoj  
špeciál, u ľudí sa to uchytilo a tiež ho chceli. Krídlo 
bolo montované na autá s touto výbavou  
na parkovisku pred továrňou.  
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Súčasným majiteľom Šasi 1120148 je Eiichi 
Okado, japonský rodák, špecialista  
Lamborghini a členom slávneho Mid Night 
Racing Team. Auto si taktiež zahralo rolu  
v japonskom filme 'Yomigaeru kinrô' z roku 
1979. Šasi 1120148 definitívne nastolilo 
latku samotnému Lamborghini. Podľa   
môjho názoru jedno z najvplyvnejších áut  
značky v oblasti vývoja. 

 

Šasi 1120202 bola nová komisia pre Waltera Wolfa v roku 1976. Stále sa jednalo o Countach LP400. 
Malo rovnaké vylepšenia ako predchádzajúci model s pár dodatkami ako napríklad elektricky  
ovládané zadné krídlo. Malo taktiež inú farebnú kombináciu, farba Bugatti Blue so zlatými kolesami, 
a viacej kanadských vlajok. Po nejakom čase ho Wolf vrátil Lamborghini. Bolo následne predané  
do Japonska s vymeneným motorom za základný LP400 dvanásť valec s obsahom 3,9 litra. 

 

Posledný Walter Wolf Special bolo úplne prvé 
vyrobené sériové Lamborghini Countach 
LP400 S. Slúžilo ako poďakovanie za priamu 
súčasť na projektoch a funding samotnej firmy 
Lamborghini. Bolo vyrobené v roku 1978  
a malo prevzaté diely z predchádzajúceho 
Walter Wolf Special modelov, vrátane 5  
litrového agregátu. Pôsobilo aj na autosalóne 
ako oficiálny “showcar“ Lamborghini  
a propagácia modelu Countach LP400 S,  
avšak s odstráneným krídlom. 
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Už 2.8. 2023 zaznamenal dopravca ZSSK prvú švajčiarsku súpravu Stadler KISS EMU, ktorá bola  
dovezená dopravcom CER Slovakia z Českej republiky do stanice Kúty, kde prenocovala. Na druhý 
deň, 3.8. 2023, išla na vysokorýchlostnú pantografovú skúšku z Veľkých Levárov do Zohoru.  

Dňa 15.2. 2024 o 10:30 v stanici Nové Zámky sa zástupcovia Ministerstva dopravy SR a vedenia firiem 
Stadler a ZSSK zúčastnili spustenia troch poschodových jednotiek do prevádzky. Tieto jednotky budú 
vypravované na trasách: Bratislava - Trenčín (REX), Bratislava - Nové Zámky 

Základná charakteristika jednotiek KISS E.MU6:  

• Majú poschodové prevedenie (odvezú viac cestujúcich)  

• Celkovo 611 miest na sedenie, 30 miest je v 1. triede, 552 
miest v 2. triede, 29 sklopných miest  

• Wi-fi  

• Sedem segmentové informačné panely na čele, bokoch 
a v interiéri vozidla  

• Systém počítania cestujúcich  

• Celá súprava je prispôsobená pre bezbariérový prístup  

Nákup týchto jednotiek bol financovaný z eurofondov 
(Modernizácia vozového parku ŽKV v rámci OPII – 7. časť) 
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V marcovom čísle časopisu prijal pozvanie na rozhovor Miroslav Karhan, ikona slovenského futbalu. 
Miroslav Karhan, ktorý je známy svojou bohatou kariérou a vynikajúcimi futbalovými schopnosťami, 
má k našej škole osobný vzťah – bol totiž jej študentom. V rozhovore nám prezradí, ako spomína  
na dni strávené na dopravnej. 

 

 

Stál za tým môj otec, ktorý robil v depe v Leopoldove a chodieval opravovať lokomotívy do Galanty. 
Často ma brával so sebou a dokonca, keď stála lokomotíva nad jamou, nechal ma lokomotívu riadiť. 

 

Áno. 

 

Áno, EZV – elektrické zariadenia vozidiel. 

 

Rozmýšľam nad nimi celý deň, tváre mám pred sebou, ale na meno si neviem spomenúť  
ani na jedno. Spomínam si iba na triedneho, pána Ing. Ladislava Kucmana, ktorý, bohužiaľ, už nie  
je medzi nami. 

 

Prvé dva ročníky som sa snažil, ale keď som podpísal profi zmluvu v sedemnástich rokoch, potom  
mi išlo len o to nejako to dokončiť. 

 

 

To nie, už počas školy som zarábal futbalom a svoj život som videl vo svete futbalu. 

 

Celkom fajn, myslím, že napriek tomu, že sme boli čisto 
chlapčenská trieda, boli sme dobrá partia. 

Šéfredaktorka 
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Môj život nikdy nebol dokonalý, nebol ani dobrý. Každý deň som prechádzala po tŕnistej ceste plná beznádeje  
a smútku. Nemala som priateľov, ktorým by som sa zdôverila, rodičov, ktorí by sa o mňa s láskou starali.  
Jediným svetlom v živote bol môj brat. Milovala som ho. Bože ako veľmi som ho milovala! Alex bol... žiarivý lúč  
v tme, môj žiarivý lúč. Keď na mne tá stará ježibaba, ktorá si hovorí naša náhradná matka, použila opasok,  
myslela som si, že horšia bolesť neexistuje. Bože ako som sa mýlila! Nič ma nemohlo pripraviť na deň, keď som 
sa dotkla pekla, keď sa o mňa obtrela smrť...  

Stála som na ulici, moje oči boli červené, líca mokré od neustálych slz. Hľadela som na telo svojho brata. Telo 
môjho mŕtveho brata ležiaceho v kaluži vlastnej krvi. Jeho tvár bola bledá ako stena. Jeho krásne azúrové oči  
na mňa prázdne hľadeli, jeho ruka sa ku mne stále naťahovala, akoby ma chcela pohladiť a povedať, že všetko 
bude v poriadku, že spolu to zvládneme. Chcela som cítiť jeho mozoľové dlane na svojich, jeho jemné pery  
na tvári. Triasla som sa a cítila, ako sa v mojom srdci usadzuje nenávisť a chlad. Nevnímala som otázky  
vyšetrovateľov, ani pohľady cudzincov stojacich obďaleč. ,,Alexova smrť je tvoja chyba!“ zamrmlala nenávistne 
moja adoptívna matka.  

Jej slová ma akoby vytrhli z tranzu. Dych sa mi začal zrýchľovať, pulz sa zvýšil. Videla som len červenú. Pomaly,  
v ilúzií pokoja, som sa k nej otočila. ,,Moja chyba?“ zašepkala som temne. ,,Opovažuješ sa povedať, že to bola 
moja chyba?“ môj hlas sa pomaly ale isto zvyšoval. Ilúzia pokoja sa rozplynula. ,,Bol to môj brat! Milovala som 
ho viac ako vlastný život. Nikdy by som mu nedokázala ublížiť! To, že sme sa tu ocitli, bola tvoja vina! Prinútila  
si nás odísť! Keď mamička umrela, vopchala si sa nám do životov a zničila ich! Nenávidím ťa!“  

Ten deň ma zmenil. Nikdy som už nebola rovnaká. Mala som 12, keď som sa prvýkrát pokúsila zabiť. Zjedla som 
všetky tabletky na úzkosť a zapila to otcovým ginom. Ležala som v posteli a cítila ako ma opúšťa život. Hlava mi 
začala oťažievať, prestávala som si cítiť telo. Tešila som sa, že je koniec, že budem konečne slobodná. Pred  
očami som mala čierno, i keď som ich mala otvorené. Mierila som za svojim bratom. Za jedinou osobou, ktorú 
som kedy milovala. Videla som tunel? Svetlo? Počula spev anjelov? Cítila pokoj? Nie. Necítila som nič. Chlad,  
bolesť, smútok... Všetko bolo také vzdialené. Vznášala som sa ako osamelý list vo vetre. Všetko sa však zmenilo 
rukou na mojom ramene. Nebola kostnatá, stará alebo zoschnutá. Bola to ruka mladého muža. ,,Alex?“ spýtala 
som sa zlomene. Keď sa pousmial, vedela som že je to on. Hodila som sa mu do náručia a plakala. ,,Prečo si  
ma opustil? Nechal si ma samú! Ako si mi to mohol urobiť?“ Môj hlas bol zlomený a chrapľavý z nepoužívania. 
Ako mi to mohol urobiť? Nevedel, ako veľmi by som bez neho trpela? Ako moc mi ublížil?! ,,Prepáč mi to  
sestrička, nechcel som ťa opustiť. Vieš, že by som ťa nikdy dobrovoľne neopustil! Na to ťa až moc milujem!“ Jeho 
hlas bol hlbší, ako si pamätám. ,,Ja...bez teba som bola nikto. Prázdna škrupina. Nenávidela som každú  
sekundu svojho pokazeného života!“ mračila som sa na neho. Moje emócie boli bordel. Milovala som ho, tešila 
som sa na deň, kedy ho znova uvidím, ale teraz som bola na neho taká nahnevaná! ,,Prísahám, že už budeme 
navždy spolu. Nikdy ťa už neopustím! Postarám sa, aby si milovala každú sekundu, čo spolu budeme, postarám 
sa, aby ti nikto neublížil a aby si už nikdy netrpela,“ pohladil ma po líci. Uvoľnila som sa a znova padla do jeho 
objatia. 11 



V temnom a izolovanom blázinci som sa zúčastňovala na vlastnom divadelnom predstavení. A aké  
to bolo predstavenie! Nikto z vás nič také nezažil. Nemohol! Nemohol... Bolo to moje predstavenie, 
moje. Ale...možno sa s vami podelím. Chceli by ste, však? Jasné, že by ste chceli. Kto by nechcel?  
Začnem od začiatku, od konca? No začnem!  

Nepamätám si na svet vonku, pohladenie lúčov na tvári, štebot vtákov, no čo tam niekoho po svete? 
Svet predstavuje bolesť. Len blázni chcú bolesť. To však neznamená, že chcem byť na tomto  
zatuchnutom mieste. Na stenách sú stále pavučiny, nohy mám mokré, je tu tma a neustále tu behajú 
šváby! A kto ma na tomto bohom opustenom mieste nechal? No, tá výhovorka matky! Bola to žena, 
ktorej srdce bolo naplnené nenávisťou a túžbou po dokonalosti. Každý môj krok bol obklopený  
nepriateľstvom. Moje úsilie zlepšiť sa, moja snaha byť skvelá. Chcela som, len jej lásku, prijatie...  
Ale stále to bola len Lily, Lily, Lily. Samá Lily! Nikdy nie ja. Vždy mi hovorila, že som nenormálna, 
že si nezaslúžim žiť. Možno je moja myseľ pletencom myšlienok, ktoré sa nezdravo točia ako vír.  
Ale snažila som sa ich chytiť! No vždy mi prekĺzli pomedzi prsty. Nie, nie...neprekĺzli. Ukradli mi ich! 
Vyrvali mi ich z mojich krehkých prstov.  

Tie, ktoré mi nestihli ukradnúť - som si schovala! Moja myseľ je chaotickým labyrintom  
neprebádaných ciest, ktoré vedú do temnoty. Niekedy sa tam sama stratím. Všetko je potom tmavé, 
akoby som ostala v ničote. Na to, som ale zvyknutá. Vyrastala som v dome, kde všeobecným jazykom 
bolo ticho, kritika, hnev alebo krik. Ale monštrá, čo si hovoria lekári, hovoria, že to nie je normálne. 
Ha! Akoby oni vedeli, čo je normálne! Sú šialení. Držia nás tu ako zvery!  

Stále im hovorím, že nie som blázon. Ja sa iba rozprávam sama so sebou, niekedy s nimi. Je to taký 
môj spôsob, ako si udržiavať zdravý rozum v tejto šialenej realite. No oni ma nepočúvajú. Nikto ma 
nikdy nepočúva...  

Odjakživa to tak bolo. Ona, dokonalá dcéra svojej matky a ja, klamárka, blázon. Ale nikdy som svojej 
mamičke neklamala. Milovala som ju! A ona ma za to nenávidela. Ale prečo, prečo ma nenávidela? 
Nie sú matky stvorené na to, aby bezprostredne milovali svoje deti? 
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Moja myseľ je od detstva skládkou temných tajomstiev, ukrývajúcich sa v hĺbkach mojej duše. Musím 

si svoje tajomstvá chrániť! Keby zistili, čo som spravila, posadili by ma do elektrického kresla.  

Ale do môjho úkrytu sa nedostanú! Nikto sa tam nedostane. Nikto. Som tu sama, nie, nie, nie, nie, 

sama nie. Ešte sú tu oni. Strach, strach a temnota ich posilňujú. Nie je to moja temnota, nie. Ja nie 

som zlá. Nie, nie som, len sa chránim. Áno, musím sa chrániť, keď to nerobí nikto iný. Musím.  

Ale v noci, keď ostatní spia a ticho vrcholí v blázinci, sa moja myseľ prebúdza. Oni sa prebúdzajú. Ich 

hlasy, ich tiene, všetko je prítomné! Mám pocit, akoby ma hladili po vlasoch, dávali pusu na čelo. Stali 

sa súčasťou mojich myšlienok, súčasťou mňa. Zdieľali sme jedno telo, jednu myseľ, jednu dušu. Oni 

ma nikdy neopustia.  

Časom som sa v tomto bláznivom prostredí stala osamelou pútničkou. S mojimi myšlienkami,  

ktoré sa stávali neprebádanou rečou, jazykom, ktorý bol pre ostatných nepochopiteľný. Nebola  

to moja chyba. Tie lieky ma jednoducho otupovali.  

Jedinými sprievodcami, ktorý mi zostali, boli oni. Neustále mi šepkali do uška. Boli mojimi priateľmi, 

viedli ma týmto temným svetom. Neustále mi hovorili, čo mám robiť, že sa musím chrániť! Nemôžem 

ľuďom veriť. Chcú mi ich zobrať. Mojich priateľov! Mojich jediných priateľov. Nie, nedovolím to. Nikto 

mi ich nevezme. O to sa postarám. O všetko sa postarám. 
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Obdobie jari a Veľkej noci je už za rohom a s ním aj príprava na rôzne tradície a rituály počas týchto 

sviatkov. I keď máme pomerne dosť odlišné veľkonočné tradície v porovnaní so svetom, rovnako  

tak sa slávenie sviatkov líši i v rôznych kútoch Slovenska. Ale kedy to vlastne slávime?  

Všetko sa to začína Kvetnou nedeľou, ktorá symbolizuje  

príchod Ježiša Krista do Jeruzalema. Nasleduje Zelený  

štvrtok, kedy by mali ľudia jesť najmä zelené jedlo  

ako špenát, brokolica, kel a podobne. Najmä v tento deň  

by mali byť domácnosti upratané a ľudia by mali byť pokojní.  

Na Veľký piatok si ľudia pripomínajú umučenie Pána, a preto 

sa aj nesie v pochmúrnej atmosfére. Veriaci sa postia od mäsitého jedla a najesť do sýta sa môžu  

len 1x počas dňa. Naši predkovia tento deň začínali tým, že východ slnka vítali s hlavou ponorenou  

v potoku, čo značilo zdravie po celý rok.  

Biela sobota - deň hrobového odpočinku Ježiša Krista. Príbytky sa upratujú a pripravujú sa hodové 

jedlá, pretože končíš 40-dňový pôst. Taktiež zvykli v tento deň siať a pracovať vonku. Veľkonočná  

nedeľa spadá na prvú nedeľu, ktorá nastane po jarnom splne mesiaca. Veľkonočná nedeľa je dňom 

hojnosti a osláv, kedy sa oslavuje zmŕtvychvstanie Ježiša Krista. Je to deň osláv víťazstva života nad 

smrťou.  

Veľkonočný pondelok je dňom zábavy, rodinných stretnutí, na vidieku aj dňom šibačky a oblievačky. 

Mladí muži navštevujú domy, kde žijú dievčatá, šibú ich s ozdobeným korbáčom z vŕbových prútov  

a oblievajú ich. Šibanie má značiť zdravie a krásu po celý rok pre ženy a dievčatá, ktoré boli šibané. 

Tradičné veľkonočné menu pozostáva zo zemiakového šalátu, údenín, syrov, mäsa, sladkých koláčov 

a symbolický je tiež upečený koláč v tvare ležiaceho baránka. Na východnom Slovensku sa dodnes 

podáva aj syrek. Maľované kraslicu s ľudovým motívom sa líšia ľudovým vzorom rôznych krajov  

Slovenska. Veľká noc v súčasnosti už nie je taká oslavovaná, ako bola oslavovaná našimi predkami, 

no hlavne na vidieku sa dodnes niektoré tradície oslavujú. 
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Die vier Jahreszeiten sind Frühling, Sommer, Herbst und Winter. Jede Jahreszeit hat ihre eigenen  
Merkmale.  

Im Frühling erwacht die Natur aus dem Winterschlaf. Die Tage werden länger, und es wird wärmer. 
Überall blühen bunte Blumen, und die Bäume bekommen neue grüne Blätter. Die Vögel singen fröh-
lich, und die Menschen freuen sich über die warmen Sonnenstrahlen. Viele planen im Frühling  
Aktivitäten im Freien wie Spaziergänge, Picknicks oder Radtouren.  

Der Sommer ist die warmste Jahreszeit. Die Sonne scheint 
viel, und es ist heiß. Viele Leute verbringen ihre  
Sommerferien am Strand, im Schwimmbad oder in den 
Bergen. Eiscreme, Wassermelonen und Grillabende 
gehören zu den Sommerfreuden. Die Tage sind lang, und 
die Abende laden zu gemütlichen Treffen im Freien ein. 
Manche Menschen lieben es, im Sommer Sterne zu  
beobachten. 

Im Herbst ändert sich das Wetter. Die Blätter an den 
Bäumen werden bunt und fallen dann zu Boden. Die Luft 
wird kühler, und es ist Zeit, sich wärmer anzuziehen. Die 
Menschen freuen sich auf das Erntedankfest, bei dem sie 
dankbar für die Ernte sind. Es ist auch die Zeit, Kastanien zu 
sammeln und Drachen steigen zu lassen.  
Herbstspaziergänge sind besonders schön durch die 
raschelnden Blätter. 

Der Winter ist die kälteste Jahreszeit. Es kann schneien, und 
die Landschaft wird mit einer weißen Schneedecke bedeckt. 
Die Menschen freuen sich auf Weihnachten, feiern mit 
ihren Familien und machen Geschenke. In einigen Regionen 
kann man Schlittschuh laufen oder Ski fahren. Es ist  
wichtig, sich warm anzuziehen, wenn man nach draußen 
geht. Viele genießen auch gemütliche Abende zu Hause mit 
Tee, Kakao und Weihnachtsplätzchen.  

Jede Jahreszeit hat ihre eigene Schönheit und besondere 
Aktivitäten, die sie einzigartig machen. Es ist schön, die 
Veränderungen in der Natur zu beobachten und die  
verschiedenen Freuden jeder Jahreszeit zu erleben. 
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breza - die Birke 

dub - die Eiche 

les - der Wald 

rastlina - die Pflanze 

kytica kvetov - der Blumenstrauß 

tulipán - die Tulpe 

snežienka - das Schneeglöcken 

fialka - das Veilchen 

slnečnica - die Sonnenblume 

margarétka - die Margerite 

sedmokráska - die Gänseblümchen 

púpava - der Löwenzahn 

konvalinka - das Maiglöckchen 

peľ - der Blütenstaub 

kmeň stromu - der  Baumstamm 

koruna stromu - die Baumkrone 

konár - der Ast 

list - das Blatt 

koreň - die Wurzel 

jar - der Frühling 

leto - der Sommer 

jeseň - der Herbst 

zima - der Winter 

západ slnka - der Sonnenuntergang 

východ  slnka - der Sonnenaufgang 

spln (spln mesiaca) - der Vollmond 

slnečno - sonnig 

zamračené - wolkig 

dážď - das Regen 

hmla - der Nebel 

sneh - der Schnee 

snehová vločka - die Schneeflocke 

krúpy - der Hagel 

dúha - der Regenbogen 

tornádo - der Tornado 

blýskať sa - sich blitzen 

hrmieť - donnern 

oblak - die Wolke 

teplota - die Temperatur 

kvapka - der Tropfen 

cencúľ - der Eiszapfen 

lavína - die Lawine 

príliv - die Flut 

odliv - die Ebbe 

pobrežie - die Küste 

povodeň - das Hochwasser 

záplava - die  Überflutung 

breh - der Ufer 

rieka - der Fluß 

púšť - die Wüste 

roztápať - tauen 

zem - die Erde 

vzduch - die Luft 

predpoveď počasia - die Wettervorhersage 

počasie - das Wetter 
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Krajinka sa prebúdza, 

Veľká noc k nám prichádza. 

Cítiť vôňu prvého jarného kvetu, 

no a mládenci si korbáče pletú. 

Dievčence vajíčka maľujú, 

najkrajšie, aké sa dajú. 

Bavia sa len o Veľkej noci, 

či ich prídu kúpať ich mládenci. 

Chystajú si výslužky, 

za tie veľké kúpačky. 

Chlapci korbáčmi šľahajú, 

šťastie, zdravie dievčatám želajú. 
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Vieš čo je Erasmus+???  

Erasmus+ je program Európskej únie, ktorý podporuje aktivity v oblasti vzdelávania, odbornej  

prípravy, mládeže a športu. Cieľom Erasmus+ je pomôcť zvyšovať kvalitu vyučovania  a učenia  sa   

v   školách po  celej Európe.  

Projekt Erasmus+ sa stal na našej škole veľmi známym. Zúčastňujú sa ho študenti tretích ročníkov  

zo všetkých odborov. Na našej škole program Erasmus+ majú na starosti učitelia Ing. Brath,  

Ing. Gergelyová a Ing. Augustínová a pani ekonómka Szombathová a p. Baničová. 

 

 

V dňoch 8.10. 2023-21.10. 2023 sa žiaci našej školy SPŠ dopravnej Trnava zúčastnili odbornej  

zahraničnej stáže v rámci programu Erasmus+ v Českej republike, v meste Olomouc. Počas dvoch  

týždňov vykonávali dvojtýždenný odbornú prax vo firmách podľa odbornosti. Všetky prijímajúce  

organizácie boli starostlivo vybrané podľa našich požiadaviek, ktoré nám vyplývajú z obsahovej  

náplne praxe jednotlivých  študijných odborov. Žiaci vykonávali prax v pracovných dňoch  

v stanovenom dvojtýždennom cykle, kde pracovná doba bola od 8:00-14:00 hod. Okrem odbornej 

praxe, mali žiaci pripravený bohatý animačný program,  ako napríklad prehliadka mesta, prechádzky 

v botanickej záhrade, návšteva historických pamiatok, kino, bowling  alebo celodenný výlet do Hrubej 

Vody a ZOO.  Stravovanie počas celej doby vykonávania praxe bolo zabezpečené. Raňajky boli  

vo forme švédskych stolov, obed bol v mieste výkonu praxe, žiaci dostali stravné lístky a bohaté  

večere boli v reštaurácii Jizdárna Olomouc asi 50 metrov od nášho ubytovania.  

Spoločné večere strávené spoločnými  aktivitami, ako boli napríklad spoločenské hry, diskusie,  

priateľské rozhovory boli súčasťou každého dňa, a v neposlednom rade  i krátke zhrnutie dňa spolu  

s organizačnými inštrukciami pre ďalšie nasledujúce dni.  
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Počas celého pobytu v meste Olomouc žiaci využívali integrovanú verejnú  dopravu, pre ktorú mali 

zakúpené cestovné lístky počas celej doby  výkonu praxe. Táto odborná prax v rámci programu 

Erasmus+ je určená pre každého žiaka tretieho ročníka, ktorý  chce zažiť niečo nové, spoznať kultúru 

a históriu danej krajiny, a hlavne naučiť sa ďalšie odborné vedomosti v príslušnom odbore. 

Naši žiaci odbornú medzinárodnú prax vykonávali vo firmách:  

ČSAD Logistik Ostrava a.s.  /  České dráhy a.s, . ZAP Olomouc  /  AGAMOS s.r.o.  /  NET s.r.o.   / Nordic 

Telecom s.r.o.  /  ONYX s.r.o.  /  CPD SŽDC Přerov  /  Conti Trade services s.r.o., Raben Lodistics s.r.o., 

FEE Transport s.r.o., Energy Top Petřík s.r.o..  BESTDRIVE s.r.o., Wagon s.r.o., PPL s.r.o.,   

ČD Telematika s.r.o. 
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Hlavnými koordinátormi programu Erasmus + sú pani učiteľka Ing. Ľubica Gergelyová a pán učiteľ 

Ing. Vladimír Brath. Našli si čas a odpovedali mi na pár otázok. Súčasťou rozhovoru sa stala aj pani 

učiteľka Ing. Ivana Augustínová, ktorá je od roku 2018 ďalšou významnou osobou tohto projektu. 

Program Erasmus+ vznikol v roku 2014 . Bol pomenovaný po holandskom filozofovi a teológovi  

Desideriovi Erasmusovi, ktorý je známy ako symbol európskeho vzdelávania. Erasmus+ je jedným  

z najúspešnejších programov Európskej únie a jeho vplyv na vzdelávanie a mobilitu v Európe je veľmi 

významný. Program umožňuje jednotlivcom rozšíriť si obzory, získať medzinárodné skúsenosti, po-

rovnávať rôzne vzdelávacie systémy a kultúry a rozvíjať svoju osobnostnú a profesijnú rozmanitosť. 

 

 

G: Na našej škole sme začali realizovať projekt Erasmus v roku 2016.  S prvou myšlienkou prišiel pán 

riaditeľ, ktorý oslovil všetky predmetové komisie a následne si vybral tím ľudí, ktorí prejavili záujem 

aktívne pracovať v programe Erasmus+.  Náš motív bol hlavne v tom, že sme chceli vytvoriť pre žiakov 

príležitosť vykonávať prax v medzinárodnom prostredí firiem mimo územia  Slovenka. Hlavným  

cieľom našej aktivity v programe Erasmus+ bolo prepojenie teórie s praxou.  

B: Najskôr sme sa museli zoznámiť s tým, čo celý program Erasmus ponúka, a potom sme začali  

pracovať na rôznych projektoch. Prvý z nich bol nazvaný "Svet dopravy v praxi", kde sme sa snažili 

prepojiť teóriu so skúsenosťami zo života. Pôvodne sme využívali program Leonardo, ktorý trval 6 

rokov, neskôr však bol nahradený programom Erasmus. Tento program má celosvetovú úspešnú  

históriu. Na svojich počiatkoch však bol zameraný hlavne na podporu vzdelávania, odbornej prípravy 

mládeže a športu, a to predovšetkým na vysokoškolskej úrovni. 

 

G: Naša škola má na svojom konte už 6 úspešných  
projektov. Našim veľkým úspechom bolo získanie  
akreditácie Erasmus+. Svoje aktivity orientujeme hlavne 
v sektore odborného vzdelávania a prípravy, kde  
sa zameriavame na základné  zručnosti na podporu  
osobného rozvoja žiakov. Navštívili sme Českú  
republiku, mestá Haviřov, Horní Suchú, Ostravu  
a Olomouc. 
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B: Španielskym študentom sme zabezpečili ubytovanie v hoteli Spektrum a stravovanie v školskej  
jedálni. Po dobu dvoch týždňov boli súčasťou plnohodnotného procesu vyučovania, ukázali sme  
im ako vyučujeme na odborných predmetoch, aké učebné pomôcky používame a v akých  
programoch naši študenti pracujú. . Do projektu sme zapojili aj ostatných odborných učiteľov  
zo školy, ktorí nám boli nápomocní pri tvorbe pracovných cvičení a samotnej výučbe. Základom bolo 
uvedenie žiakov do problematiky know-how týkajúceho sa nášho školského prostredia.  

A: Na odborných hodinách a praktických cvičeniach sme im pripravili činnosti, kde si mohli vyskúšať 
napríklad  prácu so spájkovaním. Prax vykonávali  v odborných laboratóriách. Naši učitelia prednášali 
svoje odborné vedomosti  v anglickom jazyku.  

G: Naši žiaci, ktorí sa zúčastnili  programu  Erasmus+ v predošlých rokoch, prezentovali Španielom 
svoje získané vedomosti a zručnosti v oblasti zabezpečovacích systémov  dopravy, elektomobility,  
logistiky, techniky dopravy či ekonomiky. Táto spolupráca však nevznikla zo dňa na deň,  
ale predchádzala jej intenzívna komunikácia a až po 12 mesiacoch sme oficiálne privítali španielskych 
študentov na našej škole. Španielskym študentom sme vytvorili dvojtýždenný plán odborného  
vzdelávania, ktorý bol zameraný na  diagnostiku motorových vozidiel,  programovanie  v oblasti  
informačných technológií,  či práca v ekonomickom softvéri. Nechýbal ani animačný program, ktorý 
bol zameraný na spoznávanie  histórie a kultúry mesta  Trnavy. 

 

A: Projekt je otvorený pre všetkých žiakov. Pri výbere žiakov berieme do úvahy ich známky, správanie 
a prospech. Chceme zistiť, čo motivuje žiakov zapojiť sa do tohto projektu, aké majú predstavy  
a očakávania. S každým žiakom sa uskutoční pohovor, aby sme lepšie spoznali ich osobnosť a vybrali 
najvhodnejšieho kandidáta. Hľadáme žiakov, ktorí si budú vážiť  príležitosť zúčastniť sa programu 
Erasmus+ a možnosť vykonávania praxe v zahraničí. Predovšetkým prihliadame na aspekty žiaka, 
ktorý sa správa slušne, je zodpovedný a spoľahlivý. 
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G: Naším cieľom je zabezpečiť trojtýždňový pobyt v zahraničí pre našich študentov. Avšak, s ohľadom 
na zložitosť výučby odborných predmetov, vzniká problém, kedy študent vypadne na dva týždne  
z vyučovania.  Tento problém sme zistili aj prostredníctvom skúseností našich študentov. Veľa žiakov, 
hlavne s výbornými študijnými výsledkami,  sa obáva prihlásiť na zahraničný pobyt Erasmus+,  
pretože majú obavy z toho,  ako dobehnú chýbajúce učivo. Hoci dva týždne nie sú až taký dlhý čas, 
ale je to stále postačujúce na to, aby žiak získal  prehľad o tom, ako funguje daný podnik   
v podnikateľskom prostredí a aký je predmet jeho činnosti.  

B: Prvý týždeň žiaci získajú základné odborné vedomosti, zvykajú si na nové prostredie. Druhý týždeň 
už nadobúdajú prehľad o svojej  práci, učia sa nové zručnosti  a v posledných dňoch výkonu praxe 
žiaci dokazujú to, čo sa naučili, ako riešili svoje zadané úlohy, a či boli schopní plniť základné  
pracovné povinnosti  vyplývajúce z odbornosti podľa študijného zamerania.  

A: Keďže je to tak, snažíme sa dobehnúť stratený čas behom tretieho týždňa, počas tzv. Erasmus-day. 
V tento deň sa študenti stretávajú,  kde ich povzbudzujeme k tomu, aby rozprávali a prezentovali  
svojim spolužiakom svoje zážitky, skúsenosti a nové vedomosti zo zahraničnej praxe.. 

 

B: Pri výbere našich partnerov uprednostňujeme osobitne odbornosti zamerané na naše študijné  
odbory, aby sme zabezpečili ich zastúpenie vo firmách. Niekedy sa však v spoločnostiach mení  
personál, a preto aj výber partnerov závisí od spätnej väzby študentov. Pravidelne vedieme  
so študentmi rozhovory a skúmame, čo sa naučili a či im daná firma priniesla niečo prospešné.  
Ak sa objavia problémy alebo nedorozumenia, samozrejme sa ich snažíme  riešiť a na základe  
aj  toho, v budúcnosti  vyberáme partnerov , s ktorými budeme spolupracovať.  

G: Veľkým prínosom pre absolventov tohtoročného programu boli informácie poskytované  
partnermi, ako napríklad ČSAD Logistik. Žiačky mali pridelených tútorov, ktorí im podrobne vysvetlili, 
ako funguje podnikový program Helios. Ďalšími partnermi, ako napríklad DHL a Raben, boli žiakom 
umožnené sledovať jednotlivé činnosti v súvislosti s nakládkou, vykládkou, skladovaním a evidenciou 
v dispečerskom oddelení. Tieto informácie boli veľkým bonusom a pomohli absolventom lepšie  
porozumieť fungovaniu pracovného prostredia v týchto spoločnostiach. 
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B: Keď hodnotím svojich študentov na praxi, všímam si, že sú omnoho samostatnejší  
a zodpovednejší.  Slabší žiaci sa zlepšujú.  Dokonca aj už vo štvrtom ročníku je s nimi kvalitnejšia   
spolupráca. Naša škola organizuje Dni otvorených dverí, na ktorom žiaci prednášajú získané odborné 
vedomosti a zručnosti v rámci Erasmus+, čo je doslova aj  lákadlom pre budúcich žiakov. Starší žiaci 
prednášajú mladším žiakom to, čo všetko sa môžu naučiť, zažiť a ako a akým smerom môžu  rozvíjať 
svoju osobnosť. A: Áno, aj ja si všímam, že študenti, ktorí sa zúčastnili programu  Erasmus+, majú  
lepší progres v odborných predmetoch. Dokážu efektívnejšie využiť teoretické vedomosti a prenášať 
ich do praxe. 

 
 

B: Po skončení praxe robíme na mieste ubytovania aj záverečnú diskotéku  pre študentov, čo je veľmi 
emotívnou záležitosťou. Každý zážitok je krásny a zostáva nám v pamäti na dlhý čas. Žiaci nielenže 
získavajú nové skúsenosti, ale dokážu si to aj užiť a zabaviť sa v počas praxe. Odnesú si veľa  
príjemných spomienok a vytvoria si nové priateľstvá, ktoré môžu trvať aj po niekoľkých rokoch. Majú 
možnosť spoznať svojho učiteľa nielen ako osobu, ktorá ich učí, ale aj ako človeka, z inej stránky  
učiteľ dokáže byť aj kamarátom, rodičom, psychológom a vychovávateľom. Spolu chodíme na rôzne 
výlety, spoznávať inú kultúru a absolvujeme rôzne programy, ktoré vždy prinášajú so sebou veľa  
zábavy a smiechu. 

 

A: Jednoducho podať motivačný list so životopisom a zúčastniť  sa na takomto niečom, pretože  
je to naozaj veľká príležitosť pre toho žiaka. Skúsiť sa prekonať, nájsť v sebe tú silu a odvahu, odísť  
z domáceho prostredia, aj keď nie vždy je to ľahké,  odísť na dva týždne preč, to môže byť takým 
klamlivým postrachom. Ale myslím si, že snažíme sa zabezpečiť  príjemnú atmosféru, takže ničoho  
sa netreba báť.    

B: Na začiatku je dôležité, aby mal človek záujem. Aj keď  môžeme žiakov viesť a podporovať, všetko 
sa začína od ich vlastného záujmu. Navyše, ak chcú žiaci niečo dosiahnuť, musia mať v sebe dosť  
odvahy a odhodlania.    

G: Verte v seba samých, nebojte sa niečo nové vyskúšať, stojí to za to.   
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